
Informe del rector. Consell de Govern 22.07.04 
 
Campus de Llevant. El rector comença el seu informe referint-se a l’acord assolit i 
ratificat pel Consorci Campus de Llevant, pel qual s’estableix la incorporació en el 
projecte de Campus Tecnològic-Empresarial del nucli d’allò que haurà de ser el Parc 
Barcelona d’Arquitectura, Urbanisme i Edificació (PBAUE) que liderarà la UPC. L’acord 
ha estat possible gràcies a les intenses negociacions portades a terme, en les quals hi 
ha participat d’una manera activa el president del Consell Social, Ramon Folch. El 
projecte del futur Parc haurà de ser desenvolupat per la UPC i tindrà com a eixos 
primers l’Escola Politècnica Superior d’Edificació de Barcelona, un centre de recerca 
en tecnologies d’edificació i el centre de postgrau sobre arquitectura i urbanisme. 
 
Després de l’acord, el pas següent és donar forma i contingut al projecte dels tres 
centres i acabar de definir la resta d’elements que hauran de conformar el PBAUE que, 
en cas que fos necessari, podria abastar altres espais situats a la zona del districte 
22@. El rector s’ha mostrat satisfet per l’acord i, especialment, pel fet que sigui un 
encàrrec de les administracions a la Universitat. 
 
Sobre aquesta mateixa qüestió, el rector informa positivament de la recent reunió 
mantinguda entre els rectors catalans de les universitats i el DURSI. D’altra banda, 
l’acord contempla la possibilitat de traslladar l’Escola del carrer Urgell, tema que 
s’abordarà pròximament amb la Diputació. 
 
Cal assenyalar també que, pel que fa al Campus de Llevant, l’acord assolit ha de 
permetre encetar les primeres actuacions de reforma de l’illa de l’ETSEIB que 
començaran amb l’enderrocament dels espais que van acollir el reactor nuclear, sobre 
els quals s’hauran d’aixecar part de les noves instal·lacions previstes. 
 
Consell de Coordinació Interuniversitària. El rector informa que la reunió del Ple de 
Coordinació Universitària, que havia de tenir lloc fa uns dies, ha estat ajornada fins al 
dia 28 de juliol. D’aquesta manera, la intervenció davant el Ple de la ministra 
d’Educació i Ciència, M. Jesús San Segundo, sobre els canvis en matèria d’universitat 
previstos pel govern espanyol, ha quedat també ajornada. 
 
ANECA. El rector informa de la recent trobada del nou director de l’Agència Nacional 
d’Avaluació de la Qualitat i Acreditació (ANECA), Francisco Marcellán, amb els rectors 
catalans i amb la directora de l’Agència per a la Qualitat del Sistema Universitari de 
Catalunya (AQU), Gemma Rauret. Assenyala la plena coincidència de plantejaments i 
de criteris que es va observar en la reunió entre tots els assistents, la qual cosa fa 
preveure l’inici d’una nova etapa en les relacions entre les universitats, l’ANECA i 
l’AQU. El rector destaca que al capdavant dels programes de l’Agència Nacional hi ha 
el professor de la Universitat de Barcelona, Gaspar Rosselló, i es felicita del 
nomenament del professor i Comissionat per la UPC per l’EEES, Benjamín Suárez, 
com a responsable d’un d’aquests programes: el de convergència europea. 
 
Centres tecnològics a Catalunya. El rector confirma l’impuls que des del CIDEM es 
vol donar als centres tecnològics basats en el model d’ens mixtos universitat-empresa i 
destaca la bona posició en què es troba la UPC per participar-hi activament, sobretot 
en els centres vinculats a àrees en les quals la Universitat hi és present, com són el 
tèxtil, l’electrònica, l’aeronàutica i els de caràcter territorial. 
 
Aeronàutica. El rector fa esment dels resultats positius que es van derivar del 
workshop sobre aeronàutica portat a terme el 29 de juny a l’ETSEIT, que va permetre 
que empreses del sector i recercadors de la UPC entressin en contacte, pas primer per 
desenvolupar futurs projectes de col·laboració. 



 
Relacions amb el govern de la Generalitat de Catalunya. En el marc dels contactes 
amb membres del govern, el rector repassa la reunió mantinguda amb els consellers 
corresponents per tal de consolidar el CIMNE, el CENIT i Prevencat. 
  
D’altra banda informa dels resultats de la trobada de la Comissió de Programació del 
govern català i alerta de què la indefinició que pateix el calendari d’aplicació dels 
decrets de grau i de postgrau dificulta la planificació plurianual.  
  
Dins aquest mateix apartat, el rector es refereix al fet que la Generalitat de Catalunya 
ja ha notificat la quantia de la subvenció a la Universitat corresponent al 2004 i que, 
segons assenyala, s’apropa força a les previsions que s’havien fet. A això afegeix que, 
també en aquest cas, la manca de concreció de la política pressupostària de 
l’Administració dificulta a la UPC l’objectiu plantejat de dissenyar un pla plurianual 
pressupostari. 
 
Superordinador. El rector informa de l’avanç de les obres que s’estan duent a terme 
als espais de la Torre Girona prèvies a la instal·lació i posada en marxa del 
superordinador, i explica que l’execució s’està portant a terme amb un calendari 
summament condicionat per la urgència de la seva entrada en funcionament. El rector 
aprofita l’avinentesa per demanar excuses per les molèsties que les obres provoquen. 
 
Centre de Formació Interdisciplinària Superior. El rector mostra la seva satisfacció 
per la consolidació del CFIS, que es posa de relleu a través de les excel·lents 
qualificacions obtingudes pels estudiants de la primera promoció i per l’èxit de la recent 
convocatòria de les proves de selecció d’estudiants per al proper curs. També pel 
suport trobat en la societat quant al patrocini del centre. 
  
Convenis. Ferrer Llop destaca el conveni signat recentment amb l’Associació de 
Paràlisi Cerebral (ASPACE), Toshiba Information Systems i B&J Adaptaciones, per a 
l’aplicació de les TIC a la domòtica concretada en un pis adaptat per a persones amb 
paràlisi cerebral i altres patologies afins. 
 
Comissió de Medi Ambient. El rector manifesta la seva satisfacció pel nomenament 
del president de la Comissió de Medi Ambient, Domingo Jiménez, com a assessor 
també del govern espanyol en temes mediambientals. Afegeix que el tàndem Domingo 
Jiménez i Ramon Folch, president del Consell Social, ajudaran a impulsar encara més 
les actuacions que en matèria de medi ambient es venen desplegant des de la UPC. 
 
Rendició de comptes. Finalment, el rector fa referència a les sessions de rendiment 
de comptes portades a terme darrerament, com les celebrades a la seu del Col·legi 
d’Enginyers Industrials i la realitzada amb periodistes de diferents mitjans de 
comunicació. A això afegeix que internament ha fet trobades amb els caps d’àrea 
d’Informàtica, amb l’ETSEIB i amb el Departament d’Enginyeria Elèctrica. 


